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RO.0002.9.2017.BG                                                                                

Protokół Nr XXVI/17 

z XXVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w sali obrad Urzędu Miasta  

i Gminy we Fromborku w dniu 28 grudnia 2017 roku.  

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 11.15. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 12 radnych.  

Nieobecni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

• Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska – Sekretarz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Ewa Rymarska – Skarbnik Miasta i Gminy Frombork, 

• Pan Andrzej Szyszło – Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska, 

• Pani Janina Jachimowicz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

we Fromborku, 

• Pani Sylwia Mechlińska – Dyrektor Zespołu Szkół we Fromborku, 

• Pani Ewelina Ślepokura – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury we Fromborku, 

• Pan Tadeusz Karpowicz – Komandor Klubu MKŻ ‘Dal’, 

• Pan Marek Wróbel – Prezes Zarządu Wodociągi Fromborskie Sp. z o.o., 

• Pan Marcin Wróbel – Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork,  

• Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 

• Mieszkańcy gminy Frombork. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska przywitała przybyłych  

na sesję Panią Małgorzatę Wrońską – Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, Panią Sekretarz, radnych, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, mieszkańców gminy, mecenasa oraz przybyłego  

na sesję Pana Karpowicz Tadeusza. 

Przewodnicząca poprosiła Komandora o zabranie głosu. Pan Tadeusz Karpowicz podziękował 

wszystkim radnym, a przede wszystkim Pani Burmistrz za współpracę. W imieniu żeglarzy  

z Fromborka na ręce Pani Burmistrz złożył list pamiątkowy. 

Ad. pkt 1.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska otworzyła XXVI zwyczajną sesję 

Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę  

15 radnych, w sesji uczestniczy 11 radnych. 

Nieobecni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Pietkiewicz Zbigniew. 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Małgorzatę Łukasik. 

Radna wyraziła zgodę.    

Ww. propozycję poddano pod głosowanie. 
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Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad została radna Małgorzata Łukasik.  

Ad. pkt 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby wnieść 

zmiany do porządku obrad. Powiedziała, że w dniu 21 grudnia 2017 roku do Biura Rady wpłynął 

wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Frombork o wprowadzenie do porządku obrad XXVI zwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej na 2018 rok 

oraz projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Fromborka dla działki nr 32 w obrębie 

geodezyjnym nr 10. Wniosek wpłynął do rady gminy 7 dni przed dniem rozpoczęcia sesji rady, 

dlatego nie podlega głosowaniu. 

 

W/w dokument stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Radna Wioletta Krukowska zapytała o skargę, która wpłynęła do biura Rady- czy nie można jej 

wprowadzić do porządku obrad.  

 

O godzinie 9.07 na salę obrad wszedł radny Zbigniew Pietkiewicz. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odpowiedziała, że skarga 

wpłynęła do biura Rady wczoraj, materiały zostały przesłane do radnych, a do Pani Burmistrz 

skierowano wniosek o ustosunkowanie się. Sekretarz Agnieszka Nawrot – Kopycińska dodała,  

iż o każdym etapie rozpatrywania skargi należy powiadamiać skarżącego, a nie byłoby możliwości 

zawiadomić wczoraj, jeśli dzisiaj skarga miałaby być rozpatrywana, poza tym należy poczekać  

na ustosunkowanie się Burmistrza. 

 

Przewodnicząca odczytała porządek obrad XXVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku: 

                                                                                 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26.10.2017 roku. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 26.10.2017 roku. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Frombork na 2018 rok:  

a) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Frombork na 2018 rok,  

b) odczytanie opinii komisji i wniosków radnych,  

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów,  

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

e) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii komisji i wniosków radnych,  

f) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork  

na lata 2018 – 2027,  
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g) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Frombork na 2018 rok. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2017 rok; 

b) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Mikołaja 

Kopernika z siedzibą we Fromborku wchodzącej w skład Zespołu Szkół we Fromborku 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Mikołaja Kopernika z siedzibą we Fromborku wchodzącą 

w skład Zespołu Szkół we Fromborku; 

c) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny we Fromborku   

na lata 2018 – 2020; 

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Frombork na 2018 rok; 

e) zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i  Modernizacji Urządzeń Wodnych i Kanalizacyjnych 

na lata 2017-2021; 

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Miasta Frombork; 

g) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego oraz 

umieszczenie urządzeń w pasie drogowym;  

h) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  części nieruchomości oznaczonej według 

ewidencji gruntów jako działka o numerze 32/26, obręb nr 6 miasta Fromborka przy ulicy 

Elbląskiej, dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę 

wieczystą o numerze EL1B/00015651/6; 

i) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  części nieruchomości oznaczonej według 

ewidencji gruntów jako działka o numerze 37, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Basztowej, 

dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 

o numerze EL1B/00033928/1; 

j) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości oznaczonej według ewidencji 

gruntów jako działka o numerze 34/2, obręb Wielkie Wierzno, gmina Frombork,  dla której Sąd 

Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00006809/3; 

k) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny  okres 

do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat; 

l) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny okres 3 lat po 

zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

m) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we Fromborku na 2018 rok; 

n) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej we Fromborku na 2018 rok; 

o) zmieniającego uchwałę w sprawie opłaty targowej na 2018 rok; 

p) zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Fromborka dla działki nr 32 w obrębie geodezyjnym  

nr 10. 

10. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej we Fromborku za II półrocze 2017 roku. 

11. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady Miejskiej we Fromborku na 2018 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca ww. porządek obrad poddała pod głosowanie. 

 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. pkt 4  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

propozycję protokołu z XXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniu 26.10.2017 roku. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Protokół został przyjęty.  

 

Ad. pkt. 5 i 6  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz 

Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na XXV 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 26.10.2017 roku. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych gości   

i kierowników, następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. Sprawozdanie to stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Burmistrz Miasta i Gminy Frombork Małgorzata Wrońska złożyła radnym noworoczne życzenia. 

Ad. pkt 7. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła radnych o składanie 

interpelacji do Burmistrza. 

1. Radna Anna Żurowska ponowiła temat skrzynek na wnioski i opinie mieszkańców gminy. Poprosiła  

o ustosunkowanie się do tego wniosku. 

2. Radna Wioletta Krukowska zapytała o zaleganie pana C. z podatkami- pytała o to na sesji 

październikowej oraz na posiedzeniu komisji w listopadzie. 

3. Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała dlaczego nie ma informacji o sesji oraz projektów uchwał na 

tablicach ogłoszeń. Sekretarz odpowiedziała, że informacje o sesji były wywieszone 14 grudnia.  

4. Radna Wioletta Krukowska zapytała czy już wiadomo kto będzie zajmował się oczyszczaniem miasta 

i wywozem śmieci. Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że przed chwilą mówiła o tym  

w sprawozdaniu – dwa przetargi zostały unieważnione, trwa trzeci. 

5. Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że w grudniu mija dwuletni okres zatrudnienia pracowników 

w ramach projektu rewitalizacji rynku. Czy na to miejsce będą zatrudnione nowe osoby? 

6. Radna Wioletta Krukowska zapytała o tabliczki ‘Zakaz wyprowadzania psów’ na placu za 

przystankiem. Na jakiej podstawie zostały one postawione?  

Ad. pkt 8. 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały  

nr XXVI/274/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Frombork na 2018 rok.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła przewodniczących komisji Rady Miejskiej we 

Fromborku o odczytanie opinii o projekcie budżetu na 2018 rok. 

b) Przewodnicząca Agnieszka Ros odczytała opinię Komisji Rewizyjnej. Opinia stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca Agata Stankiewicz odczytała opinię Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury  

i Spraw Socjalnych. Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Longina Woelky odczytała opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Rolnictwa. Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Monika Rymkiewicz odczytała opinię komisji Budżetu i Finansów. Opinia 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

d) Skarbnik Gminy Ewa Rymarska odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

projektu budżetu na rok 2018. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

e) Burmistrz Miasta i Gminy Frombork Małgorzata Wrońska przedstawiła swoje stanowisko  

w sprawie opinii komisji i wniosków radnych. Burmistrz podziękowała radnym za pozytywne 

opinie wszystkich komisji, a także Skarbnikowi Ewie Rymarskiej za przygotowanie projektu 

uchwały. Burmistrz odniosła się do wniosku radnej Wioletty Krukowskiej, która wstrzymała 

się od głosu podczas wydawania opinii przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

ponieważ nie zgadzała się na sprzedaż budynku należącego do mienia gminy. Burmistrz 

zauważyła, że na wcześniejszych sesjach prosiła radnych o składanie pomysłów na dany 

obiekt. Wnioski do budżetu złożone przez Komisję Rozwoju Gospodarczego opiewały na 

ogromne sumy, jednak nikt nie złożył wniosku w związku z tym budynkiem. Radna Wioletta 

Krukowska  odpowiedziała, że wielokrotnie prosiła o pochylenie się nad pomysłem 

stworzenia tam domu kultury, tylko oczywiście trzeba by było zainwestować na początku.  

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały  

nr XXVI/273/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2018 – 2027. 

Radny Robert Markun zapytał o projekt uchwały w spawie budżetu Gminy Frombork na 2018 - § 12, 

punkt 3 i 4 – przekazanie uprawnień innym jednostkom organizacyjnym – czy to chodzi  

o kierowników MGOPS czy MOK, oraz o lokowanie wolnych środków w innych bankach. 

Przewodnicząca Barbara Kędzierska powiedziała, że jest zamieszanie, bo właśnie przeczytała inną 

uchwałę, a Pan pyta o budżet. Teraz głosujemy nad inną uchwałą, Przewodnicząca jeszcze raz 

odczytała nad jaką uchwałą teraz głosują radni. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/273/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/273/17 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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g) Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska powiedziała, że teraz właśnie 

przechodzimy do uchwały budżetowej i czy radny Robert Markun chciałby zapytać o coś 

jeszcze. Radny powiedział, że punkt 3 jest już jasny, ale o te inne banki chciałby się 

dowiedzieć czy to jest wszystko zgodne. Skarbnik Ewa Rymarska wytłumaczyła, że inne 

banki mogą zaproponować lepsze oprocentowanie, więc wolne środki możemy ulokować 

gdzie indziej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/274/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/274/17 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt 9. 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały 

Nr XXVI/275/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

zmian w budżecie na 2017 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/275/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/275/17 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

b) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVI/276/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w 

sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Mikołaja Kopernika z siedzibą we Fromborku wchodzącej w skład Zespołu Szkół we 

Fromborku w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Mikołaja Kopernika z siedzibą we 

Fromborku wchodzącą w skład Zespołu Szkół we Fromborku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zgłosiła wniosek  

o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/276/17. 



7 
 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/276/17 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/277/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny we Fromborku  na lata 2018 – 2020. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/277/17. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/277/17 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

d) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/278/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Frombork na 2018 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/278/17. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/278/17 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

O godzinie 10.05 salę obrad opuściła Pani Janina Jachimowicz – Kierownik MGOPS. 

e) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/279/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i  Modernizacji Urządzeń Wodnych i Kanalizacyjnych na 

lata 2017 – 2021. 

 

Radna Wioletta Krukowska zapytała czy nie powinno być w tytule uchwały 2018 – 2021. Dyrektor 

Marek Wróbel odpowiedział, że jeszcze mamy rok 2017, a już zaczęły się inwestycje stąd taki zakres. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/279/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 



8 
 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/279/17 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

O godzinie 10.07 salę obrad opuściła Dyrektor ZS we Fromborku – Pani Sylwia Mechlińska oraz Pan 

Marek Wróbel - Prezes Zarządu Wodociągi Fromborskie Sp. z o.o. 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/280/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Miasta 

Frombork. 

Przed głosowaniem nad uchwałą Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska 

powiedziała, że nastąpiła mała zmiana, gdyż w projekcie uchwały był zapis ‘załącznik graficzny’,  

a teraz jest zapis ‘załączniki graficzne 1-8’. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie Uchwałę 

Nr XXVI/280/17.  

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/280/17 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXVI/281/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego oraz 

umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. 

Radny Robert Markun zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie Uchwałę 

Nr XXVI/281/17. 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/281/17 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXVI/282/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  części nieruchomości oznaczonej 
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według ewidencji gruntów jako działka o numerze 32/26, obręb nr 6 miasta Fromborka przy ulicy 

Elbląskiej, dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę 

wieczystą o numerze EL1B/00015651/6. 

Radna Wioletta Krukowska zapytała o wniosek osoby, która starała się o wykup działki – chodzi  

o służebność. Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki Przestrzennej  

i Komunalnej i Ochrony Środowiska Andrzej Szyszło powiedział, że jest obecny przedstawiciel 

wnioskodawcy, który chętnie udzieli na ten temat informacji - potwierdził on, iż wszelkie służebności 

zgodnie z projektem będą oczywiście akceptowane, gdyż wnioskodawcom zależy na ujednoliceniu 

małej architektury wokół wieży i odtworzeniu pewnych murów i fundamentów młyna wodnego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały Nr 

XXVI/282/17 z dnia 28 grudnia 2017 roku i poddała ją pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/282/17 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

i) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/283/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  części nieruchomości oznaczonej według 

ewidencji gruntów jako działka o numerze 37, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Basztowej, dla 

której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00033928/1.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/283/17. 

 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/283/17 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 j) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/284/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości oznaczonej według ewidencji 

gruntów jako działka o numerze 34/2, obręb Wielkie Wierzno, gmina Frombork,  dla której Sąd 

Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00006809/3. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/284/17. 

 

Za głosowało 12 radnych. 
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Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/284/17 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 k) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/285/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny  okres do 

3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/285/17. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/285/17 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

l) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVI/286/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny okres 3 lat po 

zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat. 

 

Radny Robert Markun zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/286/17. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/286/17 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

m) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/287/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we Fromborku na 2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/287/17. 

Za głosowało 12 radnych. 
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Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/287/17 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 n) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/288/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie 

uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej we Fromborku na 2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/288/17. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/288/17 stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

o) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/289/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku zmieniającej 

uchwałę w sprawie opłaty targowej na 2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/289/17. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/289/17 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

p) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVI/290/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 grudnia 2017 roku zmieniającej 

uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Fromborka dla działki nr 32 w obrębie geodezyjnym nr 10. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVI/290/17. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVI/290/17 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska ogłosiła przerwę. Po przerwie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska wznowiła obrady – stwierdziła, iż 

są one prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 11 radnych. 

Nieobecni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Stankiewicz Agata. 

 

 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że kolejny punkt to sprawozdania z działalności Komisji 

Rady Miejskiej we Fromborku za II półrocze 2017 roku. Poprosiła przewodniczących  

o przedstawienie sprawozdań. 

 

Pierwsze sprawozdanie przedstawiła radna Agnieszka Ros – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Kolejne sprawozdanie odczytała Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Monika 

Rymkiewicz. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Trzecie sprawozdanie przedstawiła radna Longina Woelky – Przewodnicząca Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ostatnie sprawozdanie zostało przedstawione przez radną Annę Żurowską – Zastępcę 

Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 

Ad. pkt 11. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska udzieliła głosu 

Przewodniczącym Komisji Rady Miejskiej w celu odczytania planów pracy Komisji Rady Miejskiej 

we Fromborku na 2018 rok.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Monika Rymkiewicz odczytała plan pracy 

Komisji Budżetu i Finansów na 2018 rok. Dokument stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa radna Longina Woelky odczytała plan 

pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa na 2018 rok. Dokument stanowi załącznik nr 33 

do protokołu. 
 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych radna Anna 

Żurowska odczytała plan pracy Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2018 rok.  

Dokument stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Ad. pkt 12. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz  

o odpowiedzi na interpelacje radnych. Burmistrz Małgorzata Wrońska po kolei odpowiadała na zadane 

pytania:  

1. Temat skrzynek na propozycje – jest uchwalony budżet na 2018 rok, więc na najbliższym 

posiedzeniu Komisji ZOKiSS Burmistrz chciałaby omówić szczegóły – ile skrzynek, gdzie 

powinny być usytuowane- trzeba takie sprawy ustalić. 
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2. Zaległości podatkowe - wójt jako organ podatkowy nie jest uprawniony do udostępnienia 

danych stanowiących tajemnicę skarbową, o tym mówi ordynacja podatkowa. 

3. Dwóch pracowników zatrudnionych w ramach ‘Rewitalizacji Rynku i Kanału Kopernika’ – 

urząd nie ma już obowiązku zatrudniana danych osób, bo minął dwuletni okres projektu. Nie 

zostały podpisane nowe umowy w ramach projektu rewitalizacji. 

4. Tabliczki na placu gminnym – miasto poczyniło wiele starań aby ten teren uporządkować,  

a mieszkańcy i turyści nie uszanowali tego i zaczęli wyprowadzać nagminnie tam swoje 

zwierzęta. Po interwencji mieszkańców zamieszkujących w pobliżu łączki zostały postawione 

te tabliczki. Pojawiają się one również w dużych miastach – każdy wie po co są one 

ustawiane. Teren jest prywatny, należy do gminy i gmina postawiła takie tabliczki. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz wypowiedział się na temat pomysłu skrzynek – w sołectwie Ronin – 

Nowiny skrzynką jest sołtys. Takie skrzynki funkcjonowały w latach 70 i 80. W jakim celu miało by 

to służyć? Może kamery od razu dać – radny przechodził w pracy przez takie skrzynki. Ma radna 

prawo zgłaszać taki pomysł, ale sołectwo Ronin – Nowiny wypowie się na ten temat. Radna Anna 

Żurowska powiedziała, że oczywiście ktokolwiek będzie miał cos przeciwko skrzynkom nie będzie 

musiał umieszczać w sołectwie skrzynki. Radnej nie chodzi o skargi, uważa, że ludzie mają pomysły, 

pragnienia, chcieli by coś zmienić czy poprawić – skrzynka miałaby być na pomysły mieszkańców, 

trzeba taki kontakt umożliwić, bo na dyżury radnych mieszkańcy nie przychodzą. Radna Longina 

Woelky powiedziała, że jest przeciw skrzynkom, bo spotykamy się w sklepie, w kościele, na ulicy- 

jeśli ktoś chce może radnej bezpośrednio powiedzieć wszystko - szkoda wydawać pieniądze na taki 

pomysł, poza tym ktoś musiałby sprawdzać te skrzynki, a mogło by to wzbudzać podejrzenia czy 

wszystkie uwagi zostaną przez danego radnego przekazane.  

5. Na pytanie o zaproszenia na sesję odpowiedziała Sekretarz Gminy – Pani Agnieszka Nawrot – 

Kopycińska. Zawiadomienia były wywieszone na tablicach przed sesją 14 i 15 grudnia,  

a projekty uchwał nigdy nie były wywieszane na tablicach – są one dostępne w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

Ad. pkt 13. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś z radnych 

chciałby jakieś oświadczenie złożyć. Radna Monika Rymkiewicz zapytała radnego Zbigniewa 

Pietkiewicza o informacje, które w listopadzie dostali radni do wglądu, na temat ogłoszonego przez 

radnego konkursu, cytuję: ‘Na temat wskazania osoby, które zagięły parol nad kupnem budynku przy 

ulicy błotnej. Radna zapytała czy wpłynęło dużo wniosków, czy jest jakiś termin na składanie 

wniosków, czy można je jeszcze składać - pyta z czystej ciekawości. Czy rozstrzygnięcie konkursu 

będzie gdzieś dostępne czy też będzie tak wybiórczo rozsyłane radnym i sołtysom. Radny Zbigniew 

Pietkiewicz odpowiedział, że zainteresowanie jest i to spore, można jeszcze składać wnioski. Radny 

Zbigniew Pietkiewicz zachęcił do polemiki na innym gruncie, radna Monika Rymkiewicz 

odpowiedziała, że pismo jest adresowane do radnych i sołtysów – radny Zbigniew Pietkiewicz 

powiedział zatem, że przyjmowane są wnioski i będzie rozstrzygnięcie – sam również bierze udział  

w konkursie. Radna Monika Rymkiewicz zapytała też o propozycję zagospodarowania terenu przy 

ulicy Błotnej, bo radny się zadeklarował, że poda propozycję - czy poda ją, bo minął już miesiąc. 

Radny odpowiedział, że mamy czas, w 2018 poda. Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku 

Barbara Kędzierska zapytała czy są jeszcze jakieś sprawy. Radna Wioletta Krukowska zapytała  

o zadaszenie nad śmietnikami. Kierownik Andrzej Szyszło odpowiedział, że jak wspominał na 

komisji, gdy skończą się sprawy najważniejsze będzie można się tym zająć- nie ma za wielu 
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pracowników, w sezonie zimowym odpierają też swoje urlopy, zawiódł sklep, w którym było złożone 

zamówienie – odesłano gminę do innego dostawcy, a potem w kolejnym ktoś anulował zamówienie. 

Kierownikowi też zależy, aby jak najszybciej to zrobić, bo woda się leje na te pojemniki. Przy tym 

temacie radna Wioletta Krukowska zapytała kto może korzystać ze śmietnika, który jest przy 

wspólnocie 11 i 13. Kierownik odpowiedział, że niestety każdy, bo to pojemnik publiczny, na terenie 

gminy. Zaczęła się rozmowa o niewłaściwym korzystaniu ze śmietników. Radna Agnieszka Ros 

opowiedziała jak mieszkańcy wspólnoty, w której mieszka radna, poradzili sobie z tym problemem. 

Kierownik Andrzej Szyszło powiedział, że byłoby to najrozsądniejsze rozwiązanie. Radny Robert 

Markun zauważył też problem podczas opróżniania pojemników na śmieci – pracownicy firmy nie 

sprzątają terenu wokoło pojemników, nawet gdy jest zwracana uwaga – poprosił, aby zobligować 

kolejną firmę, która będzie się zajmowała wywozem odpadów, aby to uwzględniła. Kierownik 

powiedział, że właściciel regularnie przeprasza za tę sytuację, jest chyba problem z pracownikami, 

którzy nie sprzątają, a potem muszą kolejny raz przyjeżdżać, aby posprzątać co zostawili. 

Ad. pkt 14. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska po wyczerpaniu porządku obrad 

zamknęła XXVI zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad – radna Małgorzata Łukasik. 

Protokołowała Bernadeta Gajewska. 

 

Obrady XXVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 28 grudnia 

2017 roku zostały utrwalone na płycie CD - znajduje się ona w Biurze Rady. 

 


